
 
 

27. juni 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Under efterårets Landstingssamling i 2013 blev det vedtaget, at Hellefisk fisket på det 

kystnære fiskeri som indhandles og ikke bliver videreforarbejdet og eksporteret skal 

afgiftsbelægges. Hvornår har Naalakkersuisut planlagt til at denne implementeres? 

 (Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

 

Begrundelse: 

 
Jeg fremlagde et forslag under landstingets efterårssamling 2013 vedrørende afgiftslægge hellefisk 

som eksporteres uden at have været viderebearbejdet, hvis ikke de som minimum er forarbejdet 

som Japan-cut, denne vedtagne forslag er ikke implementeret endnu. 

På nuværende er der ved hellefiskeområderne en indhaling ved indsættelse af indhandlingsskibe, 

som sker i konkurrence, disse bliver forarbejdet i indhandlingsskibene, mens der omkring 

Upernaviks indhandlingssteder på land ikke videreforarbejder hellefisken men alene fryser den ned, 

det giver en bedre pris ved køb af råvaren, denne metode giver en skævvridning og bør straks 

bringes i orden. 

Og hvorfor er der ikke sat afgift på denne ikke videreforarbejdede eksportvare endnu? 

 

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 


